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PROTOKÓŁ Nr XVIII/12 

z sesji Rady Gminy Kwidzyn 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2012 r. 

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn – Pan Henryk Ordon. 

Obrady sesji protokołowała podinspektor ds. organizacyjnych i samorządowych –  

Katarzyna Kisiel 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 9.00, a zakończył o godz. 12.40. 

  

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia XVIII 

sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach uczestniczy 15 

radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

 W sesji uczestniczyli ponadto: Wójt Gminy – Ewa Nowogrodzka, Zastępca Wójta – 

Krzysztof Michalski, Skarbnik Gminy – Krystyna Jaranowska, Małgorzata Piotrowska – 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Marcin Rzepny – pracownik Urzędu 

Gminy, a także zaproszeni goście, media. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych            

na XVIII obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn. 

  Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Następnie wprowadził zmiany                

w porządku obrad: w pkt. 4 – wystąpienia zaproszonych gości, a także wprowadził 

dodatkowy projekt uchwały, zaopiniowany na posiedzeniu komisji. Nie zgłoszono żadnych 

wniosków, w związku, z czym poddał pod głosowanie proponowany porządek sesji, który 

został przyjęty jednogłośnie, w następującym brzmieniu: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

7. Informacja z realizacji uchwały Rady Gminy Nr XXXVI/257/06 w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kwidzyn. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kwidzyn z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego            

w 2011r. 

9. Sprawozdanie za 2011 rok z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych na lata 2007 – 2015 oraz Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 

dla gminy Kwidzyn. 

10. Informacja z realizacji zadań wynikających z §5 uchwały Nr XXXVI/259/06 RG         

z dnia 29.09.2006 w sprawie określenia zasad wnoszenia i zbywania udziałów oraz 

akcji przez Wójta Gminy Kwidzyn 

11. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przyjęcia programu upowszechniania sportu w Gminie Kwidzyn na 

lata 2012 - 2014, 

2) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kwidzyn na 2012 

rok, 

4) w sprawie nieuwzględnienia wezwania do usunięcia naruszeń prawnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XVII sesji Rady Gminy. 

13. Wolne wnioski.  

14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy. 

 Przewodniczący oświadczył, iż protokół z XVII sesji był wyłożony do wglądu              

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z pytaniem do radnych, 
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czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag uznał, iż protokół z XVII sesji 

RG został przyjęty. 

 

Ad. 4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

 Jako pierwszy z zaproszonych gości głos zabrał Wicestarosta Kwidzyński Pan Andrzej 

Fortuna. Na wstępie powiedział, co w ubiegłym roku Samorząd Powiatu Kwidzyńskiego 

wykonał na drogach należących do gminy. W 2011 roku wykonano remonty: łapanie ubytków 

różnymi metodami, koszenie, obsadzanie czy ścinanie pobocza, a także remonty przepustów, 

na co przeznaczyliśmy kwotę 850 000 zł, chociaż potrzeby były znacznie większe. Rok 2011 

był pod kątem utrzymania dróg w czasie zimy był bardzo kosztowny, wyniósł ponad 

1 100 000 zł. W okresie zimowym uzyskaliśmy pomoc od osadzonych z Zakładu Karnego 

zatrudnianych przy odśnieżaniu. Wicestarosta omówił tez plany inwestycyjne na 2012 rok      

- mamy znacznie ograniczone pieniądze do dyspozycji, które trzeba będzie rozsądnie 

wydatkować. Podziękował Pani Wójt za współudział finansowy w realizacji tego odcinka od 

skrzyżowania z drogą wojewódzką przez Brachlewo w kierunku Kamionki. Wykonano 

odcinek leśny, który został zmodernizowany i poszerzony aż prawie do miejscowości 

Kamionki. Wicestarosta przypomniał o realizacji programu drogowego. Omówił, jakie drogi 

zmodernizowano podczas I etapu programu oraz poinformował, że kolejny etap rozpocznie 

się z początkiem 2013 roku. Poprosił radnych i mieszkańców o zwracanie uwagi na szerzący 

się wandalizm w postaci niszczenia znaków drogowych. Poinformował, że zamontowaliśmy 

2,5 km barier ochronnych na drogach, ale zdarza się, że ich części, podobnie jak słupki 

znaków drogowych są kradzione i sprzedawane w punktach skupu złomu. Policja 

współpracuje z nami w tym zakresie, ale nie zawsze jest w stanie tego dopilnować. 

 Radny Stanisław Olszewski zapytał czy możliwe jest udrożnienie przepustu                

w Rakowicach. Przedstawił także problem podkopywania torów i kradzieży rur żeliwnych do 

skupu złomu. 

 Radny Tomasz Świerczek podniósł temat drogi w Gurczu, która była naprawiana po 

ulewie, a dziury są w niej nadal. Zgłosił też, że wielokrotnie monitował do powiatu w sprawie 

znaków drogowych, ale nie było żadnego odzewu. Zapytał, kto podpisał protokół po oddaniu 

drogi do użytku? 
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 Radny Mirosław Czajka zapytał odnośnie drogi z Janowa w kierunku Szałwinka, 

gdzie jest zarwany przepust i tworzy się zastoisko wody i wpływa do piwnicy Pana Smętek. 

Kiedy zostaną wykonane jakieś czynności zmierzające do naprawy tego przepustu? 

 Sołtys sołectwa Dankowo, Krzysztof Bednarek zgłosił problem, że na obwodnicy       

w Dankowie na ostrym zakręcie, gdzie mijają się dwa samochody, a w szczególności 

osobowy i tir, konieczne jest ustąpienie pierwszeństwa. Nie możliwe jest tam wyminięcie się 

dwóch pojazdów jednocześnie, gdyż droga jest za wąska w tym miejscu. Zapytał o możliwość 

ustawienia w tym miejscu ograniczenia prędkości do 30 km/h. Odniósł się także do ścieżki 

pieszo-rowerowej przy obwodnicy, stwierdzając, że są tam za duże najazdy. 

 Sołtys sołectwa Janowo, Grażyna Cichańska przypomniała, że w sołectwie miał być 

poprawiony chodnik, który został ułożony nieprawidłowo, a nic nie zostało w tym kierunku 

zrobione.  

 Radny Andrzej Lis zgłosił, że na drodze Mareza – Nowy Dwór jest kiepski stan 

nawierzchni. 

 Na zadane wyżej pytania Wicestarosta postarał się udzielić odpowiedzi. Odnośnie 

chodnika w Janowie, stwierdził, że jeśli jest protokół odbioru poprawionego chodnika to         

z pewnością zostanie to usunięte. Dodał też, że w dniu dzisiejszym zostanie to sprawdzone. 

Zabierając głos w sprawie „małej obwodnicy”, stwierdził, że ten łuk jest faktycznie 

niebezpiecznym miejscem, jednakże znajdują się tak zarówno znaki poziome jak i pionowe 

tak, więc obwodnica ma dobre oznakowanie. Rozważymy postawienie w tym punkcie znaku 

z ograniczeniem prędkości do 30 km/h. Odnosząc się do pytania radnego Mirosława Czajki, 

Wicestarosta poinformował, że mamy rozstrzygnięty przetarg na wykonanie remontu tego 

przepustu. Powracając do tematu drogi w Gurczu zapewnił, że zostanie to sprawdzone. 

Odpowiadając na pytanie odnośnie sołectwa Rakowice, Pan Andrzej Fortuna oznajmił, że 

przepust pod drogą jest czynny, natomiast to urządzenie melioracyjne nie działa prawidłowo   

i wymaga naprawy. Podsumowując zakomunikował, że stale współdziałamy z Policją, na 

bieżąco zgłaszane są akty wandalizmu czy kradzieży oraz kontrolowane punkty skupu. Tyle 

możemy w tym zakresie zrobić.  

 Radny Tomasz Świerczek poinformował, że zgłosił do Pana Dariusza Cybulskiego      

z Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej, że skarpy rzeki Liwy są niszczone, na co 

uzyskał odpowiedź, że dopiero w maju rozpocznie się wstępny przegląd w tym zakresie. 
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Radny uważa, że jest to sprawa priorytetowa. Wicestarosta potwierdził, że Pan Cybulski nie 

powinien tej sprawy lekceważyć. 

 Na prośbę Przewodniczącego Rady Henryka Ordona, Pan Andrzej Fortuna zabrał głos 

w sprawie prywatyzacji szpitala. 

 Rozpoczynając temat nawiązał krótko do historii szpitala. Zaznaczył, że szpital jako 

jeden z pierwszych w kraju został przekształcony w spółkę w 2001 r. Niestety                         

ta reorganizacja nie przyniosła pożądanych skutków i już w 2003 r. szpital był bliski 

bankructwa. W kwietniu 2012 roku Samorząd zdecydował o sprzedaży 80 procent udziałów 

w szpitalu. Dodał, że jeśli szpitale będą funkcjonowały w grupach to zaczną przynosić zyski. 

Straty szpitala w 2011 roku wyniosły około 500 000 zł. Pan Andrzej Fortuna poinformował 

też, że menedżer, który wcześniej wyprowadził z kłopotów przekształcony w spółkę szpital, 

aktualnie jest przeciwny sprzedaży udziałów samorządu. Decyzji samorządu sprzeciwia się 

większa liczba mieszkańców, do których należy także były dyrektor lecznicy. Wicestarosta 

gwarantuje, że powiat posiadając 20 procent udziałów, będzie mógł sprawować taką samą 

kontrolę nad szpitalem i na pewno nie zostanie ona w żaden sposób ograniczona. Dodał, że 

umowa z ewentualnym inwestorem będzie skonstruowana w taki sposób, że bez podmiotu, 

który ma, co najmniej 10 procent udziałów, nie będzie można zlikwidować szpitalnej spółki, 

znacznie ograniczyć jej działalności, czy nie realizować programu, do którego inwestor 

zobowiązuje się, składając ofertę kupna. Istotnym jest fakt, że odgórnie zapewnimy sobie 1/3 

miejsc w radzie nadzorczej, żeby mieć na bieżąco informacje o tym, co w spółce się dzieje. 

Podzielił się także wiedzą, że takich prywatyzacji ma być coraz więcej. Organizatorem 

zgrupowania, które zbiera podpisy w celu wypowiedzenia się na temat prywatyzacji szpitala 

w referendum zbiera Pan Wojciech Kowalczyk. Podsumował, że jeśli referendum dojdzie do 

skutku to wy mieszkańcy zdecydujecie, jaki szpital chcecie. 

 Następnie głos zabrał Pan Ludwik Walerin z Rejonu Dróg Wojewódzkich w Sztumie. 

Poinformował, że jego rejon obsługuje powiaty: malborski, kwidzyński i sztumski – łącznie 

300 km dróg. Uważa, że stan dróg, jaki obecnie mamy wynika z tego, że jeżdżą po niej zbyt 

ciężkie pojazdy, a drogi nie są do tego przystosowane i dlatego następuje ich ciągła 

dewastacja. Naszym głównym zadaniem jest utrzymanie dróg wojewódzkich. Wyjaśnił, że 

patrzymy całościowo na rejon dróg, które obsługujemy i nie określamy, co na terenie, jakiej 

gminy jest do wykonania, tylko na jakim odcinku. W 2011 roku otrzymaliśmy na remonty 

dróg kwotę 4 300 000 zł. Natomiast na inwestycje otrzymaliśmy dodatkowe 6 000 000 zł.      
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W 2012 roku tych środków jest mniej, dokładnie 3 500 000 zł. Oznajmił, że w tym roku 

zużyliśmy już ponad 50 ton masy na zimno, a na przełomy wydano ponad 80 000 zł. Staramy 

się ogłaszać przetargi i zlecać wykonanie robót firmom zewnętrznym. Poinformował, że do 

robót zatrudniamy cztery osoby z Prabut i cztery osoby ze Sztumu. Sami we własnym 

zakresie regenerujemy znaki i je wymieniamy, udrażniamy przepusty, usuwamy zastoiska 

wodne. Podsumował, że w maju tego roku chcemy dokonać przeglądu całego rejonu, aby 

doprowadzić do porządku pas drogowy. 

 Radny Franciszek Sokołowski zaalarmował, że najgorsze skutki po zimie widoczne    

są na zakrętach. W Rozpędzinach na odcinku drogi z góry na dół, obsuwa się jezdnia. Według 

radnego łatanie dziur nie przyniesie skutków, w związku z tym uważa za stosowane 

rozłożenie na tym odcinku drogi dywanika. Zadał także pytanie odnośne odbywających się 

napraw jezdni, które jak zauważył odbywają się w trakcie deszczu, czy jest to prawidłowe? 

 Sołtys sołectwa Rakowiec, Elżbieta Szczukowska zauważyła, że, kiedy most zostanie 

oddany do użytku to część ruchu przejdzie od strony Iławy na naszą stronę. Zapytała, kiedy 

będzie budowany chodnik od strony sklepu GS na dół do skrzyżowania przy CPN przy 

drodze wojewódzkiej? 

 Radny Andrzej Lis zapytał, kiedy zostanie naprawiony odcinek drogi Mareza – Nowy 

Dwór, który jest bardzo zniszczony, a został już przez wszystkich zapomniany. Zgłosił też, że 

znaki drogowe z nazwami miejscowości są umieszczone o 500 m za wcześnie, a powinny się 

znajdować w miejscu, gdzie są faktyczne granice miejscowości. 

 Radny Zdzisław Kosewski zgłosił wnioski odnośnie drogi Brachlewo – Licze               

i  Brachlewo – Podzamcze, gdzie konieczna jest naprawa. Zaproponował, aby równiarki tam 

przejechały. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz stwierdził, że, od kiedy ruch na moście zostanie otwarty       

to na drodze Kwidzyn – Prabuty zrobi się większy ruch i droga się zniszczy, a na drodze 

Rakowiec – Licze na wzniesieniu był robiony dość długo duży przełom. Drogę należy 

doprowadzić do porządku, kiedy to zostanie wykonane? 

 Sołtys sołectwa Dubiel, Marek Tecmer stwierdził, że na odcinku drogi Brachlewo       

– Licze, na skrzyżowaniu drogi autobus jak zakręca, to wjeżdża na pobocze i przez to jest one 

niszczone. Podjął także temat w sprawie zakrzaczenia na drodze wojewódzkiej Brachlewo     

– Licze i odnośnie skrzyżowania w lesie. 
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 Radny Stanisław Olszewski poruszył sprawę odnośnie rowu przy drodze 

wojewódzkiej, gdzie woda wpływa na pola rolników oraz odnośnie zapchanych przepustów. 

Nawiązał też do tematu sygnalizacji świetlnej w Rakowcu, gdzie trzeb czekać 50 sekund na 

zmianę światła. Należy to w końcu uregulować i skrócić czas oczekiwania. Zgłosił też, że na 

drodze Licze - Brachlewo są połamane chodniki. 

 Radny Tomasz Świerczek poruszył temat odnośnie prawidłowego oznakowania wsi 

Gurcz. Stwierdził, że znak strefa zabudowana jest tylko w jednym miejscu, a powinien być 

przynajmniej w dwóch. 

 Sołtys sołectwa Podzamcze, Marek Kozłowski podjął temat odnośnie dziur na drodze 

w Podzamczu, które były w zeszłym roku łatane. Naprawa została wykonana niestarannie        

i dziury odnawiają się w tym samym miejscu. 

 Sołtys sołectwa Korzeniewo, Bogdan Szaciłło zgłosił, że na Marezie przy 

skrzyżowaniu na drodze krajowej jest uskok i droga jest zapadnięta.  

 Sołtys sołectwa Górki, Marianna Kobus zgłosiła, że na moście w Górkach są luźne 

barierki na przejściu - od strony Kwidzyna po prawej stronie. Może to doprowadzić do tego, 

że barierki spadną do wody. 

 Pan Ludwik Walerin w odniesieniu do zadanych pytań odpowiedział, że są pytania, na 

które udzieli odpowiedzi od razu, ale są również pytania, na które w chwili obecnej nie będzie 

w stanie odpowiedzieć. Jeśli chodzi o sołectwo Górki powiedział, że skorzysta z okazji, że 

jest w Kwidzynie i na pewno dziś zostanie sprawdzony stan barierek. Odnośnie sygnalizacji 

świetlnej stwierdził, że był to temat wielokrotnie omawiany. Przy mniejszych bieżących 

naprawach wykonujemy je sami, a przy poważniejszych obowiązują nas procedury 

przetargowe. Stwierdził, że w Rakowcu uszkodzona jest pętla i dopiero, gdy ją naprawimy 

będzie można sygnalizację ustabilizować. W maju br. zostanie to załatwione. W nawiązaniu 

do tematu oznakowania w Nowym Dworze, powiedział, że obowiązuje nas plan organizacji 

ruchu, według którego ustawiane są znaki. Jeżeli natomiast zaistniały zmiany granic, należy 

uzgodnić to i załatwić poprzez Urząd Marszałkowski. Odnośnie spraw inwestycyjnych, czyli 

chodnika w Rakowcu przypomniał, że generalnie zajmujemy się naprawą i utrzymaniem 

dróg, więc przekaże tę sprawę Dyrekcji, która posiada wiedzę i środki i podejmuje stosowne 

decyzje w takich sprawach. W sprawie skrzyżowania Brachlewo – Licze stwierdził, że ronda 

w lesie budować nie będziemy, gdyż nie ma na to możliwości i środków. Poinformował, że     

w zakresie czyszczenia rowów, wywieźliśmy w tym roku 8 ton śmieci z dwóch rowów, dalej 
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oddaliśmy je do utylizacji i oczywiście ponieśliśmy wszystkie koszty z tym związane. 

Odnośnie zakrzaczenia na drodze Kwidzyn – Prabuty to zaczęliśmy działać w tej sprawie        

i już ogłosiliśmy przetarg na wykonanie tych prac. Powracając do wątpliwości radnego 

Sokołowskiego, czy naprawa dziur w drodze powinna się odbywać w czasie deszczu, wyraził 

swoje zdanie, że nie powinno do takich sytuacji dochodzić. Jeśli chodzi o znaki drogowe        

w miejscowościach, przypomniał, że są przepisy, które nas zobowiązują i wskazują wytyczne 

gdzie i jaki znak powinien się znajdować. 

 Radny Franciszek Sokołowski poprosił Pana Ludwika Walerin o deklarację, czy po 

dzisiejszej sesji złoży wniosek do swoich przełożonych o generalną naprawę tej właśnie drogi 

w Rozpędzinach na zakrętach, gdzie są wielkie obsunięcia. Zaznaczył: „dużo od Pana zależy   

i jeśli Pan odpowiednio umotywuje i przedstawi nasz wniosek, to są większe szanse na jego 

realizację”. Radny dodał, że nawet, jeśli nie zostanie to zrealizowane w tym roku, to chociaż 

pierwsze kroki w tym kierunku zostaną wykonane. Pan Walerin zadeklarował się, że całą tę 

sprawę przedstawi dzisiaj swojej Dyrekcji. 

 Radny Ryszard Szczukowski zapytał, czy możliwe jest wycięcie drzew w miejscach 

szczególnie niebezpiecznych na drodze wojewódzkiej 521 do Prabut. Uzyskał odpowiedź, że 

to nie jest takie proste, gdyż drzewa są znakowane, a niektóre z nich są pod ścisłą ochroną. 

Dodał, że po wielu miesiącach otrzymaliśmy w końcu decyzję z Warszawy z pozwoleniem na 

wycięcie poszczególnych sztuk. 

 Zaproszony gość podsumowując, przeprosił, że nie odpowiedział na wszystkie 

pytania, powodem tego jest fakt, że niektóre z nich wymagają zaciągnięcia wiedzy od 

specjalistów, dyrekcji bądź w innych źródłach. 

  

 W tym miejscu Pani Wójt poinformowała zgromadzonych na XVIII sesji Rady 

Gminy, że nasz uczeń Dominik Maskowicz zajął VIII miejsce w konkursie wiedzy                

nt. „Bezpieczne Euro 2012”. Pogratulowała zwycięzcy tak wysokich osiągnięć, a także 

złożyła podziękowania mamie ucznia za godne reprezentowanie naszej gminy. 

Przewodniczący Rady wręczył Dominikowi prezent w postaci laptopa ufundowany przez 

gminę Kwidzyn i dołączył się do gratulacji. 

 

 Następnie głos zabrał kolejny gość Pan Zdzisław Kuczmiński z Generalnej Dyrekcji 

dróg Krajowych i Autostrad – Rejonu Tczew, który powiedział, że obszar, którym zarządzają 
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to 15 km dróg. Poinformował wszystkich, że w pod koniec grudnia br. zostanie otwarty 

przejazd nowym mostem. Stwierdził, że stan drogi nr 55 jest dobry, natomiast drogi nr 90 na 

odcinku Mareza jest w nie najlepszym stanie, mimo iż odbyło się już wiele spotkań na ten 

temat. Nadmienił, że na tak niewielkim odcinku drogi nie licząc zimy, przez cztery pierwsze 

miesiące 2012r. wydatkowaliśmy już ponad 300 000 zł na oznakowanie, czyszczenie, 

zamiatanie, pogłębianie, czy remonty drogi. 

 Radny Janusz Bakierski poruszył temat, że na drodze nr 55 nie ma poboczy i chodnika 

w Tychnowach. Uzyskał odpowiedź, że od zeszłego roku działa Ogólnokrajowy Program 

Budowy Chodników, jednak w tym roku ze względu na priorytet, jakim jest Euro 2012 środki 

zostały na te inwestycje wstrzymane. 

 Radny Zdzisław Kosewski zapytał czy zostanie wykonany dalszy ciąg drogi do 

Brachlewa. Uzyskał odpowiedź, że w tej chwili nie ma na to pieniędzy. 

 Radny Ryszard Szczukowski powiedział, że w związku z otworzeniem ruchu na 

moście, w Kwidzynie zwiększy się ruch i drogi będą się rozjeżdżać. Zapytał czy istnieją plany 

odnośnie budowy obwodnicy? Uzyskał odpowiedź, że do 2016 roku na pewno nie ma takich 

planów, a także uzyskał informacje, że miasto większe od nas – Stargard Gdański stara się      

o obwodnicę już od 14 lat. 

 Sołtys sołectwa Korzeniewo, Bogdan Szaciłło zgłosił, że na drodze do Korzeniewa 

jest uskok, a dokładniej za palarnią kawy. Uzyskał odpowiedź, że zostanie to sprawdzone. 

 Radny Tomasz Świerczek zwrócił uwagę, że budowa mostu przyniosła niekorzystne 

konsekwencje dla mieszkańców miejscowości, w których trwają roboty. Powiedział,               

że sprzęt, który tam działa zastawia dojazd mieszkańcom na swoje posesje. Nadmienił,          

że w kontrakcie jest przecież napisane, że budowa nie może wyrządzać szkód osobom 

trzecim. Dodał też, że Generalna Dyrekcja Dróg buduje rowy wzdłuż drogi bez pozwoleń 

wodno – prawnych. Uzyskał odpowiedź, że trzeba to zgłosić do Edwarda Gajerskiego 

kierownika projektu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

 Sołtys sołectwa Brachlewo, Marek Ungrowski zgłosił, że w sołectwie na odległości   

30 metrów jest rów, który był, co prawda wyczyszczony, ale teraz woda tam stoi.  

 Radny Krzysztof Wojtis powrócił do tematu rowu przy drodze z Marezy do 

Korzeniewa, który robi się coraz dłuższy. Po lewej stronie znajduje się ścieżka rowerowa. 

Dodał, że zauważył, iż trawnik koszony jest raz do roku i zapytał czy jest to prawidłowe? 

Uzyskał odpowiedź, że raz w roku jest pełne koszenie, a dwukrotnie nie pełne. 
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 Sołtys sołectwa Rakowiec, Elżbieta Szczukowska wysłuchując wszystkich odpowiedzi 

Pana Zdzisława Kuczmińskiego podziękowała za szczere odpowiedzi oraz za to, że nie 

składał niepokrytych obietnic.  

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania. 

 Nie zgłoszono żadnych interpelacji i zapytań. 

  

Ad. 6. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

 W okresie między sesyjnymi od 2 kwietnia 2012r. do 26 kwietnia 2012r. trwały prace 

remontowe i bieżące naprawy. Dnia 4 kwietnia 2012 roku odbyło się spotkanie mieszkańców 

Grabówka z przedstawicielami International Paper w sprawie składowanego żużlu.                

16 kwietnia br. Pani Wójt wzięła udział w spotkaniu zorganizowanym przez Pana Senatora na 

temat gazu łupkowego. Posiedzenie stałych komisji Rady Gminy miało miejsce 19 kwietnia 

2012 roku, podczas którego złożone zostało sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2011. 

Dnia 20 kwietnia 2012r. odbyło się spotkanie integracyjne w ramach Powiślańskiej Lokalnej 

Grupy działania w Górkach, podczas których trwał konkurs na najlepszą wielkanocną 

potrawę. Pani Wójt poinformowała, że I i III miejsce zajęła Pani Elżbieta Szczukowska, 

której serdecznie gratulujemy. Gminny Ośrodek Kultury otrzymał nagrodę wójtów                   

i burmistrzów. Tego samego dnia odbyło się również wręczenie nagród starosty i wręczenie 

nagród Przewodniczącego Rady. Gminny Ośrodek Kultury w Kwidzynie otrzymał Doroczną 

Nagrodę Starosty za wkład w rozwój twórczości artystycznej oraz upowszechnianie i ochronę 

kultury. 

  

Ad. 7. Informacja z realizacji uchwały Rady Gminy Nr XXXVI/257/06 w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kwidzyn. 

 Niniejszą informację przedstawiła Pani Wójt. Poinformowała, że zapisy regulaminu 

określają m.in. wymagania w zakresie szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku 

na terenie nieruchomości, rodzajów i minimalnej pojemności urządzeń przeznaczonych do 

zbierania odpadów komunalnych na terenie nieruchomości i na drogach publicznych. 

Zaznaczyła, że regulamin warunkuje, że każda nieruchomość musi być wyposażona               

w pojemnik na odpady. Pani Wójt dodała, że nasza gmina prowadzi stałą ewidencję 

zawartych umów na odbiór odpadów niesegregowanych, jednak, jeśli stwierdzimy jej brak, 
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nakazujemy w trybie pilnym zawarcie umowy z podmiotem posiadającym zezwolenie na 

prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych. 

      Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

  

 W nawiązaniu do tematu utrzymania i czystości na terenie Gminy Kwidzyn głos 

zabrał zaproszony na obrady sesji Pan Zenon Kośmiński - Prezes Zakładu Utylizacji 

Odpadów w Gilwie Małej. Na wstępie stwierdził, że nowelizacja ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach zrobiła rewolucję w podejściu do odpadów, jeśli chodzi          

o samorządy i nakłada na gminę nowe obowiązki. Poinformował, że ustawa wprowadza         

w Polsce nowy model gospodarki odpadami komunalnymi. Zgodnie z ustawą gminy mają 

obowiązek przygotowania się do przejęcia nowych zadań i wdrożenia przepisów. Czas na 

wdrożenie nowego modelu gospodarowania odpadami przewidziano do dnia 1 lipca 2013 

roku. Można powiedzieć, że rok przyszły będzie sprawdzianem całej naszej działalności. 

Poinformował, że dwa dni temu Rada Ministrów przyjęła projekt nowej ustawy o odpadach, 

który również nakłada szereg obowiązków do spełnienia. Dla nas jako Zakładu Utylizacji 

Odpadów też oznacza to zmiany – musimy rozbudować kompostownie, które dotychczas nie 

były wymagane. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kwidzyn z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego            

w 2011r. 

 Sprawozdanie przedstawił pracownik urzędu gminy ds. sportu, kultury fizycznej, 

turystyki i wypoczynku Pan Marcin Rzepny. 

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

   

 

Ad. 9. Sprawozdanie za 2011 rok z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na lata 2007 – 2015 oraz Ocena Zasobów Pomocy Społecznej na 

rok 2011 dla gminy Kwidzyn. 

 Sprawozdanie przedstawiła Pani Małgorzata Piotrowska – Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gminie Kwidzyn. 
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 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Informacja z realizacji zadań wynikających z §5 uchwały Nr XXXVI/259/06 RG 

z dnia 29.09.2006 w sprawie określenia zasad wnoszenia i zbywania udziałów oraz akcji 

przez Wójta Gminy Kwidzyn. 

 Powyższą informacje przedstawiła Pani Wójt. 

      Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przyjęcia programu upowszechniania sportu w Gminie Kwidzyn na lata 2012 - 

2014, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 15 

głosami „za”, nadając jej numer XVIII/101/12. W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na 

sesji radnych.  

       Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

2) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Marcin Rzepny – pracownik urzędu ds. sportu, kultury 

fizycznej, turystyki i wypoczynku, wyjaśniając, że udzielona pomoc finansowa ma na celu 

sfinansowanie zajęć rehabilitacyjnych dla osób niepełnosprawnych w Samodzielnym 

Publicznym Ośrodku Terapii i Rehabilitacji dla Dzieci w Kwidzynie. Stwierdził, że Gmina 

Kwidzyn zdecydowała się na udzielenie pomocy finansowej kierując się dobrem mieszkańców 

oraz chęcią wspierania w każdy możliwy sposób osób niepełnosprawnych. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 15 

głosami „za”, nadając jej numer XVIII/102/12. W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na 

sesji radnych.  

       Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kwidzyn na 2012 rok. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Powyższy projekt omówiła Pani Krystyna Jaranowska - Skarbnik Gminy wyjaśniając, 

że projekt uchwały wprowadza zmiany w planowanych na rok 2012 wydatkach i dochodach 

gminy Kwidzyn, które zwiększa się o kwotę 159 301 zł. Zmiany w dochodach obejmą działy: 

dochodów od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, różne rozliczenia, oświaty               

i wychowania, pomocy społecznej, kultury i ochrony dziedzictwa narodowego. Wskazała 

kwoty zmniejszeń i zwiększeń w poszczególnych działach. Natomiast w wydatkach zmiany 

planuje się w dziale transportu i łączności, oświacie i wychowaniu, a także ochronie zdrowia. 

Dodała też, że przy uwzględnieniu tych zmian deficyt budżetowy nie ulegnie zmianie                

i wyniesie 1 696 062 zł. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

15 głosami „za”, nadając jej numer XVIII/103/12. W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych 

na sesji radnych.  

       Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

4) w sprawie nieuwzględnienia wezwania do usunięcia naruszeń prawnych. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

14 głosami „za”, nadając jej numer XVIII/104/12. W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych 

na sesji radnych.  

       Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XVII sesji Rady Gminy. 

 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski z XVII sesji Rady Gminy udzielił Zastępca 

Wójta, Pan Krzysztof Michalski. 

       Odpowiedź stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. 13. Wolne wnioski.  

 Sołtys sołectwa Rakowiec, Elżbieta Szczukowska zgłosiła, że na placu koło sklepu 

GS, gdzie obecnie trwa budowa powstaje duży bałagan. Zapytała, czy można zobowiązać 

osobę odpowiedzialną za budowę do posprzątania śmieci, które gromadzą się w tym miejscu. 

 Radny Franciszek Sokołowski zawnioskował o umieszczenie znaku ostrzegawczego 

na drodze Rozpędziny – Nowy Dwór, a dokładnie przy ostrym skręcie w prawo. Pani Wójt 

udzieliła odpowiedzi, że zostanie to wykonane. 

 Sołtys sołectwa Kamionka, Genowefa Szczotka zapytała czy po podjęciu przez Radę 

Gminy uchwały o przystąpieniu do sporządzania studium było wysłane zawiadomienie na ten 

temat do sołectwa Kamionka oraz czy gmina dysponuje potwierdzeniem nadania takiego 

zawiadomienia? 

 Pani Wójt odpowiedziała, że ogłoszenia sołtysom najczęściej przekazywane były na 

sesjach rady lub przesyłane były listem zwykłym albo doręczane osobiście w miejscu 

zamieszkania, dlatego nie posiadamy dowodu doręczenia. Uzupełniła, że jak dotąd nie żądano 

potwierdzeń otrzymania takich ogłoszeń przez sołtysów, ponieważ nie było i nie ma takich 

wymogów ustawowych. Pani Wójt dodała, że w związku z zaistniałą sytuacją będziemy żądać 

potwierdzeń otrzymania takich zawiadomień, żeby w przyszłości uniknąć takich sytuacji. 

 Sołtys sołectwa Kamionka, Genowefa Szczotka zawnioskowała, że w szczególności 

należało informować sołtysów tych sołectw, których bardziej dotyczy Studium Uwarunkowań                             

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego w gminie Kwidzyn. 

 Pani Wójt odpowiedziała, że w przypadku uchwalenia studium nie ma wyłączności, 

które sołectwa powinny być informowane, a które nie, ponieważ dotyczy to terenu całej 

gminy. Wszyscy mieszkańcy powinni o tym wiedzieć i do wszystkich sołtysów należy 

obwieszczenia w takiej ważnej sprawie wysłać. Dalej będziemy tak czynić, jednakże od tej 

pory będziemy zabezpieczać się zwrotnym potwierdzeniem odbioru, aby uchronić się od 

zarzutów ze strony mieszkańców i sołtysów. 

 Sołtys sołectwa Rakowiec, Elżbieta Szczukowska postawiła pytanie odnośne 

wywożonych worków z odpadami plastiku i papieru. Zapytała czy te worki powinny być 

wrzucane do jednego wspólnego samochodu i wywożone razem?  

 Odpowiedzi udzielił zastępca Wójta, Pan Krzysztof Michalski. Wyjaśnił, że taka 

możliwość istnieje i gmina wyraziła na to zgodę. Poszczególne frakcje papieru i plastiku        

są w oddzielnych workach. Nie ma takiego obowiązku, aby zbiórka odpadów selektywnie 

zbieranych odbywała się w poszczególnych frakcjach. Wykonawca świadczący tę usługę 
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dokonuje później podziału tych poszczególnych frakcji. Dodał, że tylko i wyłącznie szkło 

będzie odbierane innym pojazdem. 

 Radny Tomasz Świerczek odniósł się do schematu organizacyjnego w urzędzie gminy. 

Zapytał czy nie można byłoby zmienić tego, aby opłata kwitariuszy mogła odbywać się u tego 

samego pracownika, u którego załatwia się daną sprawę. Stwierdził, że petenci załatwiając 

sprawę muszą za każdym razem schodzić na dół do kasy urzędu w pok. 6 żeby dokonać 

wpłaty. Znacznym ułatwieniem byłoby, gdyby można byłoby dokonać wpłaty w tym samym 

miejscu. 

 Pani Wójt odpowiedziała, że wpłaty przyjmuje pracownik, który pracuje w kasie          

i pobiera opłaty od różnych wniosków czy zaświadczeń, od których są wymagane. Wyjaśniła, 

że nie może jedna i ta sama osoba wypisywać kwitariuszy i dokonywać poboru opłaty. 

 Na zakończenie Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przedstawił plan 

uroczystości zaplanowany podczas 221 rocznicy obchodów święta 3-go Maja oraz zachęcił 

wszystkich do wzięcia w niej udziału. 

  

Ad. 14. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku XVIII sesji Rady Gminy Kwidzyn Przewodniczący 

Rady Pan Henryk Ordon zamknął sesję, informując jednocześnie o terminie kolejnej sesji, 

która odbędzie się 18 maja 2012 roku. 

 

PROTOKOŁOWAŁA:       PRZEWODNICZYŁ  

Podinsp. ds. Organizacyjnych i Samorządowych    Przewodniczący Rady 

 

Katarzyna Kisiel        Henryk Ordon  

           

                   


